
                                                                                     
Kolláth György alkotmányjogász,  
az ELTE és a TF c. egyetemi docense, ügyvéd 
1122 Budapest, Városmajor u. 43. 
Tel/Fax: 4570639 mob: +36-20-9-741373 
www.kollath.com 
gyorgy.kollath@gmail.com 
 

Válaszok a Marketing & Média című szaklap kérdéseire 

 
1) Emlékszik-e arra, hogy milyen ügy kapcsán szerepelt először a médiában? 

V: Igen, a 80-as évek elején, a korabeli televízió ABLAK című új szolgáltató műsorában, olyan tévés 
személyiségekkel, mint pl. Déri János, Kóthy Judit, Feledy Péter. Nem ügyvédként, mivel akkoriban egyfelől a 
Minisztertanács Tanácsi Hivatalának főtisztviselője, másfelől egyesületkutató voltam. Utóbbi „mezben” arról 
beszélgettünk, hogy az államnak tolerálnia kell az olyan látszólag bizarr egyesületek működését, mint a 
naturistákét.  Az olvadás légkörébe ez akkor már belefért. Miután ritkán van elismerő véleményem egyes 
sztárügyvédek végletesen részrehajló, tárgyi és jogi tévedésekkel megtűzdelt nyilatkozatairól, kivételesen 
szólalok meg ügyvédi minőségben. Arra főként kiemelkedő alkotmányossági esetnél kerül sor, közérdekű 
információ-adást is célozva, szolgálva. Ha valaki sztárügyvédnek titulálna, odébb állok. 

2) Az ilyen nyilvános szerepléseit mennyire alakítja tudatosan? 

V: A legteljesebb mértékben, méghozzá már a megszólalás előtt, alatt és után is. Azt is figyelembe véve, hogy 
rendszerint segítem a riportert az adekvát kérdés megfogalmazásában, a felvételre emlékeztető poén 
beszerkesztésében, a derűs megjelenítésű interjú érdemében és formájában. Utólag pedig a felkészülés 100-400 
oldalának esszenciája, 1-3 oldalon felkerül a honlapomra, ide értve azt is, ami a felvett részből nem hangzott el.  

3)Mennyire fontos, hogy egy ügyvéd jól tudjon nyilatkozni mondjuk egy tévéstábnak? Egyébként 
mondjuk egy-egy hírműsoros szereplés után megnőnek az ügyvédi irodához befutó megkeresések? 

V:  Alföldi axióma: nem elég csak tojást tojni, kotkodácsolni is kell hozzá. Meggyőző tartalom és illő forma 
együtt jön át. De generálisan, az ügyvédi hivatáson túlmenően is vallom, hogy harci kakas mégse kotkodáljon. 
Kakaskodni a tárgyalóteremben sem okvetlenül muszáj, így a felkészületlen vagy a publikumnak játszó prókátor 
hamar lelepleződik. Aranyszabály, ha tévéstáb forgat: mindig legyen egy (!) markáns mondat, ami önmagában is 
megáll, mert lehet, hogy több nem is fér adásba. Nem csak hírműsor, de minden más média-szereplés után 
megnő az érdeklődés, legalábbis esetemben. Furcsa, de igaz, leginkább a honlapom látogatottsága emelkedik, és 
főként a saját, élő rádióműsorom után. 

 

4)A tapasztalatai szerint mikor segíthet, illetve mikor árthat egy-egy ügynek a nagy publicitás? 
V: Akkor jó, ha a plurális a szóbeli megjelenítés is, vagyis a publikum többoldalú megvilágítást kap. Főként az 
ügyészi megszólalás ad kiegyenlítést, ha nem pártos politikai eset az ügy lényege. Ügyvédi szempontból az árt 
legtöbbet, ha hazugságon érik, pláne, ha lefogják magát az ügyvéd urat-úrhölgyet is. Nem kevésbé zúz szét 
hitelességet, ha állandóan és össze-vissza nyilatkozik védence helyett egyes vagy többes szám első személyben a 
védő. Az se segít, ha a jólét virító tárgyai mögül ejt valaki krokodil-könnyeket.  Segít ellenben, ha mérsékelt, 
empatikus, egyszerű és bizakodó a kommunikáció, és hogyha a kollégák, ellenfelek, bírák elismerése érződik a 
döntés indokolásából. A jogi küzdelem nem sajátképi harc. Okos távolságtartás nélkül belesodródhat a jogi 
képviselő a probléma közepébe,  ki se lát belőle, habár vesztéskor nem együtt mennek a védencével a sittre. 
Axióma: ha a tárgyalóteremben egy óra múlva sem látod, ki a vesztes, te leszel az.  
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